
 

 

11. maj. 2015 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsgang § 37 skal jeg hermed fremkomme med følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvilke tiltag arbejder Naalakkersuisut med i forbindelse en eventuel øget udnyttelse af 

ressourcerne i vores havområder med henblik på at skabe nye indtjeningsmuligheder? 

 

2. I relation til de fiskearter der i dag forarbejdes på vore produktionsanlæg, 

forekommer der et kæmpe ressourcespild, som følge af, at man ikke udnytter hele 

fisken, hvorfor jeg vil spørge om  der er aktuelle tiltag igang for en bedre udnyttelse og 

dermed forbedret indtjening? 

(Inatsisartunut medlem Jess Svane, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Nu er det ved at være rigtig mange år siden, vi begyndte at råbe op om det store udsmid, der var i 

forbindelse med produktionen af vore fisk, og at vi tillige får for lidt indtjening og udbytte af fisken. 

 

Der har længe været tale om at fiskenes indvolde ingen værdi har og derfor blot smides ud. Vi kan 

nævne hellefisk, torskenes indvolde og andre fiskearter som smides ud som bifangst. For eksempel 

er ammasætterne som kun er fangstbare en kort periode ikke undersøgt for en bedre kommerciel 

udnyttelse.  

 

Vi har desværre brugt en masse tid på at råbe om disse problemer uden at gøre noget som helst 

konkret ved det, for eksempel kunne vi måske have et udviklingslaboratorium, der lavede aktuelle 

forsøg og som kunne indsamle data. 

 

Jeg forventer at mine spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage.  

 


